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§ 1  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Margareta Björk (M) och andre vice 

ordföranden Mats Berglund (MP) justerar dagens protokoll 

tillsammans med ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach 

(S). Justering sker den 4 december 2017. 

 

 

§ 2  
Bordläggning av interpellationer 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellationerna nr 63 och 81 

för år 2016. 

 

 

§ 3  
Interpellation om undernäring hos äldre (nr 2016:90) 
Dnr 107-1849/2016 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Sofia Modigh (KD) har ställt en interpellation om undernäring 

hos äldre. Kommunfullmäktige beslutade den 12 december 2016 

att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Lindblom (V) besvarar interpellationen. 

 

I debatten yttrar sig Sofia Modigh och borgarrådet Lindblom. 

 

 

§ 4  
Bordläggning av interpellation 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellation nr 92 för år 2016. 
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§ 5  
Interpellation angående Akalla busstorg (nr 2016:93) 
Dnr 107-2001/2016 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Bo Sundin (M) har ställt en interpellation angående Akalla 

busstorg. Kommunfullmäktige beslutade den 30 januari 2017 att 

interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) besvarar interpellationen. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Wanngård, Bo Sundin, Jan 

Valeskog och Rickard Wall.  

 

 

§ 6  
Bordläggning av interpellation 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellation nr 1 för år 2017. 

 

 

§ 7  
Interpellation angående byggande av idrotts-/simhallar 
i Stockholms norra innerstad (nr 2017:2) 
Dnr 107-274/2017 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Per Ossmer (SD) har ställt en interpellation angående byggande 

av idrotts-/simhallar i Stockholms norra innerstad. 

Kommunfullmäktige beslutade den 6 mars 2017 att 

interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Räihä (S) besvarar interpellationen. 

 

I debatten yttrar sig Per Ossmer och borgarrådet Räihä. 
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§ 8  
Interpellation om interpellationer (nr 2017:3) 
Dnr 107-431/2017 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Borgarrådet Brinck (M) har ställt en interpellation om 

interpellationer. Kommunfullmäktige beslutade den 20 mars 2017 

att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) besvarar interpellationen. 

 

I debatten yttrar sig borgarråden Brinck och Wanngård samt 

Rickard Wall. 

 

 

§ 9  
Bordläggning av interpellationer 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellationerna nr 4 – 11 för 

år 2017. 
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§ 10  
Interpellation om graden av saklighet i Karin 
Wanngårds interpellationssvar till ledamöterna i 
Stockholms kommunfullmäktige (nr 2017:12) 
Dnr 107-759/2017 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Rickard Wall (-) har ställt en interpellation om graden av 

saklighet i Karin Wanngårds interpellationssvar till ledamöterna i 

Stockholms kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade 

den 15 maj 2017 att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) besvarar interpellationen. 

 

I debatten yttrar sig Rickard Wall, borgarrådet Wanngård och Per 

Ossmer. 

 

 

§ 11  
Bordläggning av interpellationer 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellationerna nr 13 – 28 för 

år 2017. 

 

 

§ 12  
Ny interpellation 

 

Följande interpellation anmäls: 

 

Nr. 2017:29 av Markus Nordström (M) om underskotten i 

Stockholms skolor. RIV 

Dnr 107-1706/2017 

 
Beslut 

1. Interpellationen får ställas. 

2. Interpellationen bordläggs. 
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§ 13  
Muntlig frågestund 

 
Fråga nr 1 

Bo Sundin (M) ställer en fråga om stadens ansvar för den 

planerade idrottshallen i Hagastaden. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 2 

Björn Ljung (L) ställer en fråga om markanvisning i Hagastaden. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 3 

Per Ossmer (SD) ställer en fråga. När skall vi få en fungerande 

sophämtning? 

 

Borgarrådet Luhr (MP) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 4 

Christina Linderholm (C) ställer en fråga om kulturbidrag. 

 

Borgarrådet Räihä (S) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 5 

Erik Slottner (KD) ställer en fråga om tryggheten på Sergels torg. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 6 

Borgarrådet Brinck (M) ställer en fråga om borgarrådens närvaro. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 7 

Gulan Avci (L) ställer en fråga om sexuella trakasserier. 

 

Borgarrådet Burell (S) svarar på frågan.  
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§ 14  
Anmälningar 

 

Beslut 

 

Anmälningarna godkänns. 

 

Skrivelser som har inkommit till kommunfullmäktige under tiden 

den 17 november 2017 – den 27 november 2017 och delgivits 

berörda organ anmäls. 

 

 

§ 15  
Närvaro 

 

Närvaro antecknas enligt bilaga 1. 

 

 

§ 16  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Margareta Björk (M) och andre vice 

ordföranden Mats Berglund (MP) justerar dagens protokoll 

tillsammans med ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach 

(S). Justering sker den 4 december 2017. 
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§ 17  
Valärende, fyllnadsval 
Valärende i kommunfullmäktige 2017-11-27 

 
Beslut 

1. Avsägelser och entlediganden godkänns. 

2. Val förrättas för att utse ny person till uppdrag enligt 

kommunstyrelsens och valberedningens förslag. 

3. Om inte annat framgår inträder den senast valda ersättaren 

sist till tjänstgöring för sitt parti. 

4. Om en ersättare/suppleant utses till ordinarie ledamot, ut-

ses en ny ersättare/suppleant. 

5. För avsägelse i kommunfullmäktige hemställs om ny sam-

manräkning hos länsstyrelsen. 

6. Vakanser bordläggs. 

 
Ärendet 

Valärende i kommunfullmäktige 27 november 2017 behandlas, 

bilaga 2. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens och valberedningens förslag. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 

och valberedningens förslag. 

 
Information 

Ordföranden informerar om att beslutet innebär att Jan Valeskog 

(S) är nytt stadsbyggnadsborgarråd i och med detta beslut och att 

kommunstyrelsens beslut om förändrad föredragningsordning i 

sin tur innebär att ansvaret för kulturfrågor överförs till Rotel III 

och borgarrådet Räihä (S). 

  



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 15 

Sida 9 (24) 

2017-11-27 

 

 

§ 18  
Uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i 
egen regi inom området funktionsnedsättning 
respektive socialpsykiatri (Utl. 2017:235) 
Förslag från socialnämnden 
Dnr 159-1132/2016 

 
Beslut  

1. Uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i 

egen regi godkänns i enlighet med bilagorna 1-10 till 

utlåtandet. 

2. Socialnämnden ges i uppdrag att i samband med revidering 

av förfrågningsunderlag för LOV inom verksamhets-

områdena funktionsnedsättning och socialpsykiatri, 

kontinuerligt revidera underlag till uppdragsbeskrivningar. 

3. Socialnämnden ges i uppdrag att utreda behov och 

utformning av en uppföljningsmodell för samtliga 

verksamheter inom valfrihetssystemet för funktions-

nedsättning och socialpsykiatri som  samordnas av 

socialförvaltningen. I det arbetet ska nämnden undersöka 

de uppföljningsmodeller för verksamheter med LOV-avtal 

som finns inom socialförvaltningen respektive 

äldreförvaltningen.   

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:235 behandlas. Utlåtandet 

gäller uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i 

egen regi inom området funktionsnedsättning respektive 

socialpsykiatri. 

 

I ärendet yttrar sig Martin Hansson. 

 
Förslag till beslut 

Martin Hansson (MP) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 19  
Uppföljning av budget 2017 – Tertialrapport 2 med 
delårsbokslut per den 31 augusti 2017 (Utl. 2017:236) 
Dnr 181-1187/2017 
 
Finanspolicy för kommunkoncernen Stockholms stad 2017 
Dnr 189-1422/2017 

 
Uppföljning av vård- och omsorgsboende, hemtjänst, servicehus 
och dagverksamhet för år 2016 
Dnr 152-694/2017 

 
Utredning om en permanent koppling för gående mellan 
Katarinavägen och Stadsgårdskajen. Svar på uppdrag från 
kommunfullmäktige 
Dnr 123-402/2017 

 
Slutredovisning kv. Golvläggaren, AB Stockholmshem 
Dnr 112-1542/2017 

 
Slutredovisning kv. Bjällerkransen, AB Stockholmshem 
Dnr 112-1545/2017 

 
Slutredovisning kv. Tygeln, AB Stockholmshem 
Dnr 112-1543/2017 

 
Slutredovisning kv. Töfsingdalen, AB Stockholmshem 
Dnr 112-1544/2017 

 
Revidering av Stockholm Vatten AB:s bolagsordning 

Dnr 112-1608/2017 

 
Fördelning av statsbidrag till stadsdelsnämnderna för stärkt 
bemanning inom den sociala barn- och ungdomsvården 

 
Ansvar för användning och prissättning av stadsinformationsytor, 
justering 

 
Skolkostnadsersättning gällande ersättning för uthyrning av 
skolidrottshallar till nolltaxeföreningar 

 
Ersättning till Stiftelsen Hotellhem i Stockholm för boenden för 
nyanlända 

 
Överföring av projektet Digitalisering av Stockholms stads 
överförmyndarverksamhet till kommunstyrelsen m.m. 
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Utökad investeringsvolym för AB Svenska Bostäders projekt  
Nybohovsbacken 
Dnr 112-1609/2017 

 
Testamenterade medel till Stockholms Stadsteater AB 

 
Anmälan till One Planet City Challenge 

 
Beslut  

1. Delårsbokslut per den 31 augusti 2017 för Stockholms stad 

godkänns. 

2. Förändring av indikatorer, årsmål eller ansvarig 

nämnd/bolagsstyrelse godkänns enligt bilaga 3 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

3. För år 2017 ska utdelningen från koncernen Stockholms 

Stadshus AB uppgå till 800 mnkr med hänvisning till vad 

som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Stockholms Stadshus AB uppmanas att sammankalla extra 

bolagsstämma i enlighet med detta beslut. 

4. Finanspolicy för kommunkoncernen Stockholms stad, dnr 

189-1422/2017, inklusive däri angivna ramar för total 

extern upplåning och intern utlåning till och 

borgensåtagande för bolagen samt utlåning till stadens 

slutna redovisningsenheter fastställs enligt bilaga 6 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

5. Kulturnämnden: stadsarkivet medges finansiering om 19,7 

mnkr för eDok för 2017. Finansiering sker genom 

disposition av eget kapital. 

6. Uppföljning av vård- och omsorgsboende, hemtjänst, 

servicehus och dagverksamhet för år 2016, 152-694/2017 

godkänns med hänvisning till vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

7. Fördelning av statsbidrag till stadsdelsnämnderna för stärkt 

bemanning inom den sociala barn- och ungdomsvården 

godkänns enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

8. Ansvaret för användning och prissättning av 

stadsinformationsytor justeras med hänvisning till vad som 

sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

9. Redovisning av uppdraget Utredning om en permanent 

koppling för gående mellan Katarinavägen och 

Stadsgårdskajen, dnr 123-402/2017 godkänns med 

hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 
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10. Nämnderna medges medel för sociala investeringar med 

hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

11. Skolkostnadsersättning, från idrottsnämnden till 

utbildningsnämnden gällande ersättning för uthyrning av 

skolidrottssalar till nolltaxeföreningar, fastställs till 100 kr 

per timme för uthyrning av idrottssal med kodlås 

respektive 200 kr per timme för uthyrning av idrottssal 

utan kodlås. Om skolan inte har vaktmästare på plats under 

uthyrningen utgår ersättning endast med 100 kr per timme. 

De nya nivåerna gäller retroaktivt för hela år 2017. 

Utbildningsnämnden och kulturnämnden ska gemensamt ta 

fram förslag om ersättning för kulturföreningars 

utnyttjande av skollokaler, att gälla för helåret 2017. 

12. Socialnämnden ska ersätta Stiftelsen Hotellhem i 

Stockholm med 36 mnkr för merkostnader för boenden för 

nyanlända samt revidera avtalet mellan parterna utifrån 

detta. 

13. Ansvaret för projektet ”Digitalisering av Stockholms stads 

överförmyndarverksamhet” överförs från 

överförmyndarnämnden till kommunstyrelsen m.m. i 

enlighet med vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

14. Slutredovisning avseende AB Stockholmshems 

nybyggnadsprojekt kv. Golvläggaren dnr 112-1542/2017, 

kv. Tygeln dnr 112-1543/2017, kv. Töfsingdalen dnr 112-

1544/2017 och kv. Bjällerkransen dnr 112-1545/2017 

godkänns med hänvisning till vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

15. Investeringsvolym om 399 mnkr för nyproduktion i AB 

Svenska Bostäders projekt Nybohovsbacken godkänns 

med hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

16. Mottagandet av de till Stockholms Stadsteater AB 

testamenterade medlen om cirka 1,0 mnkr av tidigare 

medarbetare godkänns med hänvisning till vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

17. Stockholm Vatten AB:s korrigering av bolagsordning § 4 

till formulering ”Antal aktier ska vara lägst 1 000 och 

högst 4 000” godkänns med hänvisning till vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
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Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Liberalerna, 

Sverigedemokraterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:236 behandlas. Utlåtandet 

gäller uppföljning av budget 2017 – Tertialrapport 2 med 

delårsbokslut per den 31 augusti 2017. 

 

I debatten yttrar sig borgarråden Wanngård, König Jerlmyr, 

Edholm, Burell och Lindblom, Rickard Wall, Johan Nilsson, 

Jonas Naddebo, Yvonne Fernell-Ingelström, borgarråden Räihä 

och Luhr, Anna Rantala Bonnier, borgarrådet Brinck, Ewa 

Larsson, Erik Slottner, Per Ossmer, Andrea Ström, Henrik 

Sjölander, borgarrådet Valeskog, Sophia Granswed Baat, Björn 

Ljung, Kadir Kasirga, Bo Sundin, borgarrådet Larsson och Ole-

Jörgen Persson. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Wanngård (S) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarråden König Jerlmyr (M) och Edholm (L), Jonas Naddebo 

(C) och Erik Slottner (KD) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut i 

kommunstyrelsen. 

 

Per Ossmer (SD) ansluter sig till Moderaternas och Liberalernas 

förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 20  
Program för lika rättigheter och möjligheter oavsett 
sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck 
2018-2022 (Utl. 2017:237) 
Dnr 171-116/2017 

 
Beslut  

1. Program för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell 

läggning, könsidentitet eller könsuttryck 2018-2022 

godkänns enligt bilaga 2 till utlåtandet. 

1. Stockholms Stadshus AB uppmanas att anta och att ge 

stadens alla bolagsstyrelser i uppdrag att anta Program för 

lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell läggning, 

könsidentitet eller könsuttryck enligt bilaga 2 till 

utlåtandet. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:237 behandlas. Utlåtandet 

gäller program för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell 

läggning, könsidentitet eller könsuttryck 2018-2022. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Wanngård, Sissela Nordling 

Blanco, Isabel Smedberg Palmqvist, Tobias Johansson, Jonas 

Naddebo, Erik Slottner, Rickard Wall, Ole-Jörgen Persson och 

Micke Seid. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Wanngård (S) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 21  
Övergång till digital hantering och digital distribution 
av sammanträdeshandlingar för kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och borgarrådsberedningen (eDok)  
 

Ändring av kommunstyrelsens respektive 
borgarrådsberedningens reglementen 
 

Möjlighet för kommunfullmäktiges ledamöter och 
ersättare och för kommunstyrelsens, dess råds och 
utskotts förtroendevalda samt för borgarråd att låna 
mobil digital enhet från staden införs och ersättning till 
kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare för att 
införskaffa IT-stöd upphör (Utl. 2017:238) 
Dnr 109-1555/2017 

 
Beslut  

1. Kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och 

borgarrådsberedningen övergår från och med den 1 mars 

2018 till digital hantering och distribution av 

sammanträdeshandlingar enligt vad som framgår av 

utlåtandet. 

2. Ledamot eller ersättare som har behov av 

pappershandlingar till fullmäktiges, kommunstyrelsens, 

och borgarrådsberedningens respektive sammanträden 

under innevarande mandatperiod, anmäler det skriftligen 

enligt vad som framgår av utlåtandet. 

3. Distribution av pappershandlingar till kommunfullmäktige, 

kommunstyrelsen och borgarrådsberedningen upphör helt 

senast vid ny mandatperiod år 2018.  

4. Ersättning om 200 kronor i månaden till ledamöter och 

ersättare i kommunfullmäktige för att skapa möjligheter 

för dem att själva införskaffa nödvändigt IT-stöd upphör 

senast i samband med ny mandatperiod år 2018. 

5. Fullmäktiges ledamöter och ersättare, kommunstyrelsens 

ledamöter och ersättare samt borgarråd som inte redan har 

en läsplatta via Stockholms stad (nämnd, bolag, m.m.) 

eller på annat sätt och som har behov av en läsplatta, förses 

med det enligt vad som framgår av utlåtandet. 

6. Finansiering sker inom kommunstyrelsens budget.  

7. Kommunstyrelsen ska säkerställa att skriftlig och muntlig 

information liksom support tillhandahålls för berörda med 

anledning av ändrade arbetssätt enligt ovan. 
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8. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda vilka behov 

stadens förtroendevalda har av läsplattor och hur staden på 

ett hållbart sätt tillhandahåller sådant stöd. 

9. Kommunstyrelsens respektive borgarrådsberedningens 

reglementen ändras enligt vad som framgår av bilagorna 1 

och 2 till utlåtandet. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:238 behandlas. Utlåtandet 

gäller övergång till digital hantering och digital distribution av 

sammanträdeshandlingar för kommunfullmäktige, kommun-

styrelsen och borgarrådsberedningen (eDok) samt ändring av 

kommunstyrelsens respektive borgarrådsberedningens 

reglementen och ge möjlighet för kommunfullmäktiges ledamöter 

och ersättare och för kommunstyrelsens, dess råds och utskotts 

förtroendevalda samt för borgarråd att låna mobil digital enhet 

från staden införs och att ersättning till kommunfullmäktiges 

ledamöter och ersättare för att införskaffa IT-stöd upphör. 

 

I debatten yttrar sig borgarråden Wanngård och Brinck, Rickard 

Wall och Martin Hansson. 

 
Förslag till beslut 

Borgarråden Wanngård (S) och Brinck (M) föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 22  
Årstastråket, etapp 2 inom Årsta 1:1 och  
Enskede Gård 1:1 (Utl. 2017:239) 
Reviderat genomförandebeslut av  
genomförandebeslut 2 
Dnr 123-1502/2017 

 
Beslut  

Exploateringsnämnden medges rätt att fortsätta genomföra 

exploatering inom Årstastråket etapp 2, omfattande 

investeringsutgifter om cirka 180 mnkr (reviderat 

genomförandebeslut). Utgifterna för år 2017 ska inrymmas 

inom nämndens investeringsbudget. Utgifterna för kommande 

år får beaktas i nämndens kommande budgetarbete. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Sverigedemokraterna, 

Centerpartiet och Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet 

till förmån för egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:239 behandlas. Utlåtandet 

gäller Årstastråket, etapp 2 inom Årsta 1:1 och Enskede Gård 1:1 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Larsson, Peter Backlund, 

Christina Linderholm, Cecilia Obermüller, Erik Slottner, 

borgarrådet Valeskog och Martin Westmont. 

 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Larsson (M), Christina Linderholm (C) och Erik 

Slottner (KD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut i 

kommunstyrelsen. 

 

Martin Westmont (SD) ansluter sig till Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 23  
Riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
(Utl. 2017:240) 
Dnr 171-84/2017 
 
Beslut  

Stockholms stads riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap 

godkänns enligt bilaga 2 till utlåtandet. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:240 behandlas. Utlåtandet 

gäller riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap (IOP). 

 

I debatten yttrar sig Jonas Naddebo, borgarrådet Räihä, Anna 

Rantala Bonnier, Sofia Modigh, borgarrådet Lindblom, Ewa 

Larsson, borgarrådet Edholm och Lorena Delgado. 

 
Förslag till beslut 

Borgarråden Räihä (S) och Edholm (L) och Jonas Naddebo (C) 

föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 

förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 24  
Skolfastigheter i Stockholm AB:s nybyggnad av  
Kista Ängs skola i Kista (Utl. 2017:241) 
Inriktningsbeslut 
Dnr 112-1387/2017 

 
Beslut  

Inriktningen för nybyggnad av Kista Ängs skola, till en total 

investeringsutgift om 361 mnkr, godkänns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:241 behandlas. Utlåtandet 

gäller Skolfastigheter i Stockholm AB:s nybyggnad av Kista 

Ängs skola i Kista. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Burell, Markus Nordström och 

Ingegerd Akselsson Le Douaron. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Burell (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 25  
AB Stockholmshems nyproduktion av bostäder,  
två förskolelokaler samt en underjordisk tennishall  
i Stadshagen (Utl. 2017:242) 
Inriktningsbeslut 
Dnr 112-1385/2017 

 
Beslut  

Inriktningen för nyproduktion av 220 hyreslägenheter, 78 

studentlägenheter, två stycken fyra-avdelningars förskolor, 

lokaler samt en underjordisk tennishall till en total 

investeringsutgift om 1 005 mnkr inklusive moms godkänns.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:242 behandlas. Utlåtandet 

gäller AB Stockholmshems nyproduktion av bostäder, två 

förskolelokaler samt en underjordisk tennishall i Stadshagen. 

 

I debatten yttrar sig Kadir Kasirga och Björn Ljung. 

 
Förslag till beslut 

Kadir Kasirga (S) och Björn Ljung (L) föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 26  
AB Stockholmshems nyproduktion av bostäder,  
LSS-boende och kompletterande lokaler i  
Mariehäll 1:10, Bromma (Utl. 2017:243) 
Inriktningsbeslut 
Dnr 112-1386/2017 

 
Beslut  

Inriktningen för nyproduktion av 156 hyreslägenheter, ett 

LSS-boende med fem lägenheter, samt kompletterande lokaler 

till en total investeringsutgift om 471 mnkr inklusive moms 

godkänns.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:243 behandlas. Utlåtandet 

gäller AB Stockholmshems nyproduktion av bostäder, LSS-

boende och kompletterande lokaler i Mariehäll 1:10, Bromma. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 27  
Uppräkning av programpriser och strukturtillägg 2018 
för gymnasieskolan (Utl. 2017:244) 
Rekommendation från Storsthlm 
Dnr 142-1101/2017 

 
Beslut  

Uppräkning av programpriser och strukturtillägg 2018 för 

gymnasieskolan, bilaga till utlåtandet, godkänns i enlighet 

med vad som sägs i utlåtandet. 

 
Reservation 

Rickard Wall (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:244 behandlas. Utlåtandet 

gäller uppräkning av programpriser och strukturtillägg 2018 för 

gymnasieskolan. 

 

I debatten yttrar sig Rickard Wall, borgarråden Edholm och 

Burell. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Burell (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Rickard Wall (-) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Rickard Walls (-) förslag till beslut, bilaga 3. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 28  
Fler bostäder i Tensta – Rinkeby (Utl. 2016:213) 
Motion (2016:16) av Joakim Larsson (M) 
Dnr 106-225/2016 

 
Beslut  

Motion (2016:16) av Joakim Larsson (M) om fler bostäder i 

Tensta - Rinkeby anses besvarad med vad som sägs i 

utlåtandet. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Liberalerna, 

Sverigedemokraterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2016:213 behandlas. Utlåtandet 

gäller svar på motion om fler bostäder i Tensta – Rinkeby. 

 

I debatten yttrar sig borgarråden Larsson och Valeskog, Christina 

Linderholm, Erik Slottner, Peter Backlund och Martin Westmont. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Valeskog (S) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Larsson (M), Peter Backlund (L), Christina 

Linderholm (C) och Erik Slottner (KD) föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Martin Westmont (SD) ansluter sig till Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 29  
Bordläggning av ärenden 

 
Beslut 

Utlåtande 2016:214 – 2016:217, 2017:16 – 2017:20, 2017:34 – 

2017:36, 2017:46 – 2017:49, 2017:64 – 2017:66, 2017:79, 

2017:87 – 2017:114, 2017:124 – 2017:139, 2017:154 – 2017:176, 

2017:179 – 2017:185, 2017:200 – 2017:205, 2017:223 – 

2017:227, 2017:233 – 2017:234 och 2017:245 – 2017:248 

bordläggs. 

 

 

§ 30  
Nyväckta motioner 

 

Under tiden den 17 november 2017 – 27 november 2017 väcktes 

följande motioner: 

 

1. Motion (2017:68) av Anna König Jerlmyr m.fl. (alla M) 

om att starta konceptet Trygg stad 

Dnr 106-1781/2017 

2. Motion (2017:69) av Anna König Jerlmyr m.fl. (alla M) 

om att bygga ett studentcampus i Hjorthagen 

Dnr 106-1782/2017 

3. Motion (2017:70) av Jonas Naddebo m.fl. (alla C) om mer 

kultur för äldre 

Dnr 106-1857/2017 

4. Motion (2017:71) av Jonas Naddebo m.fl. (alla C) om fler 

citybad  

Dnr 106-1858/2017 

5. Motion (2017:72) av Jonas Naddebo m.fl. (alla C) om att 

reformera stadens målstyrningsmodell 

Dnr 106-1859/2017 

 

 

 

Sammanträdet avslutades kl. 22.00. 

 

Vid protokollet 

Ulrika Gunnarsson 

 


